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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miháld  község  önkormányzati  képviselő-testülete  2010.  november  16.-napján 
megtartott nyilvános testületi ülésén Miháld és Pat Községek Körjegyzősége Tanácstermében 
(8825 Miháld, Fő út 2.) 

Jelen vannak: Mándó Tibor polgármester,  Vig Zsolt alpolgármester, Gergely Norbert, Márfi 
Szilárd, Polainé Dr. Lenkovics Anna önkormányzati képviselők.

Tanácskozási joggal megjelent  :   Szegedi Bernadett  körjegyző.

Lakosság részéről megjelent 2 fő.

Mándó  Tibor  polgármester:   Köszönti  a  megjelenteket.  Megállapítja,  hogy  az  ülés 
határozatképes,  hiszen  azon  a  határozatképességhez  szükséges  létszámban-  5  fővel  -  a 
képviselő-testület megjelent.

Javaslatot  tesz  a  napirendre  a  kiküldött  meghívóban  szereplő  napirendi  pontoknak 
megfelelően. 

A  képviselő-testület  határozathozatal  nélkül  a  javaslatnak  megfelelően  következő 
napirendet alkotta:
 

NAPIREND:

1./  Miháld  Község  Önkormányzatának  4/2010.(XII.01.)  számú  rendelet-tervezete  „A 
járművek közlekedésének önkormányzati tulajdonú utakon történő súlykorlátozásáról, 
a behajtási engedélyek kiadásának és felhasználásának rendjéről”
Előadó: Mándó Tibor polgármester

2./A 2011. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyása
Előadó: Mándó Tibor polgármester

3./ Szilárd  hulladék  elszállítása  közszolgáltatási  szerződés  lejárta  miatt  határidős 
feladatok megbeszélése
Előadó: Mándó Tibor polgármester

4./ Egyebek ( könyvtári szolgáltatás) 
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1./  Miháld  Község  Önkormányzatának  4/2010.(XII.01.)  számú  rendelet-
tervezete  „A járművek  közlekedésének  önkormányzati  tulajdonú utakon 
történő  súlykorlátozásáról,  a  behajtási  engedélyek  kiadásának  és 
felhasználásának rendjéről”

Mándó Tibor polgármester: Ismerteti a képviselőkkel az útkorlátozás bevezetésére irányuló 
rendelet- tervezetet, amit megküldtek a képviselőknek. Kéri, véleményezzék.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte teljesen jó így.

Gergely Norbert képviselő: Elmondja, hogy megbeszélték a tervezetet és az a véleményük, 
hogy nagyon sokan ki lesznek zárva az út használatból.

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte szép és jó a terv, de vannak dolgok,  amik nem férnek 
bele, mint a 20 tonna feletti dolog. A 3,5 tonna súlykorlátozással is a lakosságot sújtják,  akik 
tettek az utak jobbá tételéért. Úgy látja, ha fizetni kell az út használatáért, akkor azt át fogják 
hárítani a lakosságra, például a kombájnosok, ha aratni mennek a lakosoknak. Úgy gondolja, 
ez  nem  életszerű.  Hogy  tönkrementek  az  utak,   szerinte  nem  a  kistraktorok  hibája,  és 
felsorolja, hogy melyik út mitől ment tönkre. Szerinte ez a 3,5 tonnás súlykorlátozás alacsony.

Szegedi Bernadett körjegyző: Ezelőtti ülésen erről volt szó.

Vig Zsolt alpolgármester: Így van, de azóta átgondolta, hogy az alacsony lesz. Megkapta a 
díjtételeket  és  belegondolt,  hogy ha a  falu  traktorral  rendelkező  lakosa kér  egy 30 napos 
engedélyt,  akkor  ahhoz,  hogy  az  utat  használhassa  45 000  forintot  kellene  fizetnie  az 
Önkormányzatnak. Ezt egy kicsit súlyos tételnek tartja.

Márfi Szilárd képviselő: Ha a traktoron nincs műszaki,   szerinte  be se tudják hajtani az 
összeget.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Elmondja,  hogy  szerinte  nem  a  műszaki  a  probléma,  mert 
tudomása szerint majdnem mindenkinek van.

Mándó Tibor polgármester: Felhívja képviselő társa figyelmét  arra, hogy azt nem teheti 
meg, hogy az idegentől beszedi a díjat, a helyitől viszont nem.

Márfi  Szilárd  képviselő: Felveti,  hogy azt  lehet  e,  hogy a  súlyadóból  visszaigényelni  a 
befizetett díjat?

Szegedi Bernadett körjegyző: Szerinte akkor ugyan ott vannak pénzben.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő úgy gondolja, hogy az utak nem a lakosok traktorától mentek 
tönkre, és nem őket kellene súlytani, mert kénytelenek lesznek áthárítani az összeget azokra, 
akik még megműveltetik a földjüket, hanem azokra kellene kivetni a díjat, akik nagy gépekkel 
szántják fel a földutakat. Még egy kérdése lenne, a hófogókat nem lehetne-e felszerelni?

Mándó Tibor polgármester: Szerinte, ha emelnek a súlyon, akkor azt kell eldönteni, hogy 
mekkora az a határ,  ameddig elmehetnek.
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Márfi Szilárd képviselő: Azt tudakolja, hogy működne-e amit ő felvetett?

Mándó  Tibor  polgármester: Ha  a  súlyhatárt  felemelik,  akkor  eleve  miháldiakra  nem 
vonatkozik a súlyadó visszaigénylés. Ha viszont nagyobb autókkal mennek miháldi lakosok 
fájáért, azt az összeget máris át fogják hárítani a lakosokra. Főleg ha nem helyi a fuvarozó, ő 
nem tudná visszaigényelni. Ha viszont helyi a fuvarozó, és visszaigényeli a súlyadóból, az 
Önkormányzatnak nem lesz bevétele. 

Szegedi  Bernadett körjegyző: Elmondja,  hogy nincs  jogszabályi  alap az adókedvezmény 
ilyen igénybevételére.

Márfi Szilárd képviselő: Erre volt kíváncsi.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Ő  azért  vetette  fel  ezt  a  témát,  mert  az  utaknak  az  állagát 
valamilyen formában helyre  kellene hozni.  Nyáron nincs gond a kombájnokkal,  csak őszi 
betakarításkor kellene valamilyen felmentést adni. Csak télen és tavasszal van a gond.

Gergely Norbert képviselő: Nem tartja jó ötletnek az időszakokra osztást.

Márfi Szilárd képviselő: Felhívja képviselő társa figyelmét arra, hogy a tervezetben szerepel, 
hogy a telephellyel rendelkező személyek kitétele.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja a telephellyé nyilvánítás feltételeit. 

Vig  Zsolt  alpolgármester: Elmondja,  hogy  hozhatnának  egy  olyan  döntést,  hogy  aki 
zártkerttel  rendelkezik  bármelyik  hegyháton  a  munkálatok  idejére  mentességet  kapjon  az 
úthasználati díj megfizetése alól. Mert elmondja, hogy az erdészetnek sem az Önkormányzati 
utakat kellene használnia, mert a térképkivonat szerint, minden állami erdő szélén út vezet, a 
fakihordás lebonyolítására. Ő csak azt szeretné, ha az utak jobbak legyenek. Nem az a célja, 
hogy azokat büntessék, akik nem érdemlik meg, hanem azokat,  akik tönkreteszik az utakat. A 
kombájnok nem csinálnak akkora kárt.

Gergely  Norbert  képviselő: Csak azt  szeretné  megtudni,  hogy elmehetnek-e  a  járművek 
vagy nem? Súly vagy időjárás függvényében? Ő csak azt hallja, hogy súlyról vitatkoznak. A 
3,5 t  nem jó.  Feltolták  5 t-re,  de már  azt  sem jó.  Esik az eső,  latyakos,  nem érti,  miről  
vitáznak.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte az államilag elfogadott  7,5 tonnában határozzák meg a 
súlyhatárt.
Vig  Zsolt  alpolgármester: Egyetért,  de  bele  kellene  venni  a  zártkerti  betakarításokra 
mentességet.

Mándó  Tibor  polgármester: Tájékoztatja,  hogy  a  fa  is  terménynek  számít,  és  zártkerti 
területekről is termelnek ki fát, így eleve nem tudják kizárni a fakitermelőket.

Vig Zsolt alpolgármester: Felveti  az eseti engedély kérdését, amit az alapján bírálnak el, 
hogy ki kellene kötni, hogy mielőtt megkezdik a tevékenységüket a személyek, megtekinteni 
az  út  állapotát,  és  ha  tönkreteszik  annak  ennyi  az  ára.  Nem  arról  szól  az  egész,  hogy 
mindenkit ki akarnak tiltani, hanem a kárnak legyen gazdája.
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Márfi Szilárd képviselő: A gond az, ha bármi baj történik, azért az Önkormányzat a felelős. 
Például, ha kitörik a kerék az Önkormányzatnak kell kifizetnie, mert ő az út fenntartója.

Vig Zsolt alpolgármester: Igen erre kellene megoldást találni. Megkérdezi akkor, hogy mit 
tudnak belevenni a rendeletbe?

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  7.5  tonna  súlyhatár,  kivéve  zártkerti 
tulajdonosok betakarítási időszakban.

Vig Zsolt alpolgármester: Azt még szeretné ha belevennék, hogy ezen kívüli dolgokra eseti 
engedély kérése.

Márfi  Szilárd  képviselő: Szerinte  azt  kellene,  hogy  tiltó  táblát  időszakonként  kitenni-
bevenni.

Vig Zsolt alpolgármester: Ezt meglehet csinálni?

Szegedi Bernadett körjegyző: Persze, csak a rendeletet hozzá kell igazítani, annak időszakos 
kihirdetésével, visszavonásával. Kéri a testületet, hogy a 8/a paragrafust, a díjakat is nézze át, 
és észrevételezze.

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte a 20 tonna feletti részt ki kell húzni, mivel e felett nem is 
lehet bemenni. Utána lehetne nézni, hogy ezek az utak milyen terhelésre készültek.

Mándó Tibor polgármester: Megkérdezi, hogy a díjakkal egyetért mindenki?

Márfi Szilárd képviselő: Egyetért abban Vig Zsolttal, hogy előbb utána kellene nézni az utak 
teherbírásának, mert az is előfordulhat, hogy semmilyen rendelettel nem lehet használni nagy 
autóknak. Biztos, hogy valahol nyoma van ezeknek az adatoknak.

Vig Zsolt alpolgármester: Elmondja, hogy mikor ezek az utak készültek, Bóla Ferenc volt a 
mérnöke és biztos abban, hogy valamilyen dokumentáció is van ezekről a dolgokról.
Mándó Tibor polgármester: Újból megkérdezi, hogy a díjakkal egyetértenek-e?

Vig Zsolt  alpolgármester: Aggályát  fejezi ki azzal  kapcsolatban,  hogy a beszedett  díjból 
tudják e fedezni a károkat?

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy a díj és a károkozás külön kategória.

Vig Zsolt alpolgármester: Megkérdezi, hogy ezek a díjak napi vagy fordulódíjak? Mert ő 
úgy olvasta, hogy a díj egyszeri oda-vissza útra szól. Jól olvasta? Mert szerinte a napi 2 000 
forinttal ugyan ott vannak, mintha nem történt volna semmi. Ha utána számolnak, a forduló/2 
000 forint sem nagy tétel. Megkérdezi a polgármester úrtól, hogy neki mi a véleménye erről a 
kérdésről?

Mándó  Tibor  polgármester: Ő  elfogadja  képviselő  társa  véleményét,  az  idő  fogja 
megmondani, hogy beválik-e. Abban egyetért, hogy a legnagyobb kárt az erdészet okozta, de 
abban nem biztos, hogy nem okoz-e ugyanúgy kárt egyes emberek felelőtlen magatartása. Ha 
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viszont kint lesz a tábla, akkor már idegenek felé van egy jogalapúk, hogy megkérdezzék, mit 
keres itt. 
Kéri a képviselőket, hogy kézfeltartással jelezzék, ha egyetértenek a rendelet tervezetével!

Vig Zsolt  alpolgármester: Tudni szeretné,  hogy a betakarítási  kitételt  bele  lehet-e venni, 
vagy felejtsék el?

Mándó Tibor polgármester: A rendeletbe beleveszik az engedély kiadása végett, de ki ne 
legyen írva, csak azt a tábla alá, ami benne van a rendeletben. Jó így? Módosítani lehet, majd 
a gyakorlat megmutatja, hogy beválik-e.

A  képviselő-testület  egyhangúlag  elfogadta  a  járművek  közlekedésének  önkormányzati  
tulajdonú  utakon  történő  súlykorlátozásáról,  a  behajtási  engedélyek  kiadásának  és  
felhasználásának  rendjéről szóló  önkormányzati  rendelet-tervezetre  vonatkozó  most  
elhangzott  képviselői  javaslatokat,  kéri  a körjegyzőt  a rendelet  ennek megfelelően történő  
megszerkesztésére a következő testületi ülésre, annak elfogadása végett. 

Szegedi Bernadett körjegyző: Megkérdezi, hogy a táblák azonnali hatállyal ki legyenek-e 
rakva, mert erről  határozatot kell hozni.

Mándó  Tibor  polgármester: Igen,  mind  a  három  út  kap  táblát.  Felteszi  a  javaslatot  a 
határozat  elfogadása  végett.  Megkéri  a  képviselő-testületet,  hogy  kézfelemeléssel 
szavazzanak: 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal,  egyhangúlag a következő határozatot hozta: 

5 2 / 2 0 1 0 . ( X I . 1 6 . )  s z á m ú  k é p v i s e l ő - t e s t ü l e t i  h a t á r o z a t

Miháld Község Önkormányzata a helyi  önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
tv. 80. § (1) bekezdésében biztosított jogkörében eljárva az önkormányzati tulajdonú 
zártkerti  utak további tönkremenetelének elkerülése,  illetve állapotának megóvása 
érdekében súlykorlátozás bevezetését rendeli el 7,5 tonna össztömegű járművekre 
vonatkozóan,  a 173 , a 125 és a 28/2 hrsz-ú zártkerti utak vonatkozásában.

Miháld  Község  Képviselő-testülete  felhatalmazza  Mándó  Tibor   polgármestert, 
hogy a  súlykorlátozás  bevezetéséhez  szükséges  „7,5  t”  jelzésű  „Súlykorlátozás”, 
kivéve  engedéllyel  KRESZ-táblák  beszerzéséről,  illetve  a  közlekedési  táblák 
kihelyezéséről intézkedni szíveskedjen. 

Határidő: azonnal
Felelős: Mándó Tibor polgármester
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2./A 2011. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyása

Mándó Tibor polgármester: Ismerteti a belső ellenőrzési terv lényegét. Most csak jóvá kell 
hagyni a tervet.

Gergely Norbert képviselő: Tudni szeretné miről is szól ez a terv?

Szegedi Bernadett körjegyző:    Jogszabály írja elő, hogy minden év november 15.-éig kell 
elfogadni a következő év ellenőrzési tervét a képviselő-testületeknek. Tegnapra nem sikerült a 
testületi  ülést  összehívni  a  tagok  egyéb  fontos  elfoglaltsága  miatt.  Az  önkormányzat  a 
Zalakaros  Kistérség Többcélú Társulás munkaszervezete útján gondoskodik az önkormányzat 
felügyelete alá tartozó költségvetési szervek és a testület hivatalának  ellenőrzéséről. A belső 
ellenőrzést jelenleg 1 fő belső ellenőr látja el. A hivataltól kért javaslatokat, így a jövő évben 
a  feltárt  hiányosságok  megszűntetésére  tett  javaslatot.  Ismerteti  nagyvonalakban  a  feltárt 
hiányosságokat,  kulcsra  zárható  és  rögzített  szekrény  beszerzése,  érvényesítő  pénzügyes 
munkatárs felvétele, egyéb pénzügyi jogszabályok, szabályzatokban foglaltak betartása

Mándó Tibor polgármester: Megkéri a testületet, hogy amennyiben nincs kérdés, úgy kéri, 
hogy,   fogadják el a határozati javaslatot  előterjesztés szerint,  aki elfogadja kézfelemeléssel 
jelezze.

A képviselő-testület  5 igen szavazattal, egyhangúlag  a következő határozatot hozta: 

53/2010.(XI.16.) számú képviselő-testületi határozat

Tárgy: A 2011. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyása

1./ Miháld Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a „Javaslat a 2011. évi 
belső ellenőrzési  terv megállapítására” című előterjesztést,  és azt  a mellékletben foglalt 
tartalommal  változtatás  nélkül  jóváhagyja. 
 

Felelős: Mándó Tibor polgármester

Közreműködő: Zalakaros Kistérség  Többcélú Társulás belső ellenőre

Határidő: azonnal

/ Melléklet a jegyzőkönyvhöz csatolva/
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3./Szilárd  hulladék  elszállítása  közszolgáltatási  szerződés  lejárta  miatt 
határidős feladatok megbeszélése

Mándó Tibor polgármester:  A következő napirendi pont a szilárd hulladék elszállításának 
szerződése lejárt. Elmondja, hogy a szerződés lejár a mostani elszállítóval, és meg kell 
hirdetni.

Gergely Norbert képviselő: Az elszállítással kapcsolatban, nem lehet azt megoldani, hogy 
hetente vigyék el? Két hétig ott rohad a szemét.

Mándó Tibor polgármester: De igen, de az dupla díjba kerül. A gond az, hogy a faluban sok 
az egyedül élő nyugdíjas ember, akiknek ez a díj is sok, nem tudják kifizetni.

Gergely Norbert képviselő: Megkérdezi, hogy a Kistérségben lévő falvak, mennyit fizetnek 
hetenkénti ürítésért? Lehet erről tudni valamit?

Mándó Tibor polgármester: Igen dupla pénzt.

Márfi Szilárd képviselő: Azt kérdezi, hogy az Önkormányzat ad kedvezményt valakinek?

Mándó Tibor polgármester: Nem. De sok nyugdíjas visszahozta a kukát.

Márfi Szilárd képviselő: Ilyet lehet, hogy visszahozzák?

Mándó Tibor polgármester: Mit tudnának ilyenkor csinálni?

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte, ha nem tudják kifizetni a díjat, akkor a zsákos megoldást 
kellene  ajánlani  nekik,  ami  sokkal  kevesebbe  kerülne.  Arról  tudnak-e  valamit,  hogy  a 
jövőbeni ajánlata mi lesz a jelenlegi cégnek?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy a kiírással ráérnének még két hónapot, de a cég 
szeretné,  hogy megtegyék, mert változni fog a hulladék törvény.  A másik,  amit ajánlottak 
neki, hogy a temetőbe kitesznek egy konténert, és 5-ször ürítik egy évben ingyen. Még nem 
kaptak  díjakról  tájékoztatást,  de  elfogadni  nem  kell.  Lehet  adni  támogatást,  de  az 
Önkormányzat pénzéből fog elmenni. Ő rá fog kérdezni a hetenkénti szállításra, de szerinte 
jobb lenne még egy kuka. A Zalaispától kaptak még ajánlatot, de ők is a Saubermacherrel 
szállítatnak.

Mándó Tibor polgármester megadja a szót egy jelenlévő állampolgárnak: 

Csik  Róbert  helyi  lakos  : Elmondja,  hogy  szerinte  kellene  a  falu  lakosságával  egy 
gyorstesztet készíteni, hogy nekik mi a véleményük a szemétszállításról.

Gergely  Norbert  képviselő: Megkérdezi,  hogy  olyankor  mi  a  teendő,  ha  a  kukát 
leamortizálták, de nem ő, hanem más?

Mándó Tibor polgármester: Jelezni kell, és ki szokták cserélni.
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Vig Zsolt alpolgármester: Megkérdezi, hogy ezeket a kukákat az Önkormányzat vette meg? 
Meg kellene kérdezni, hogy egy évben hányat tudnak cserélni?

Mándó Tibor polgármester: Ezek bérelt kukák. Szerinte a téli időszakban van a gond, mikor 
dobálják a kukákat. Megkérdezi, akkor jó lesz így? 

Gergely  Norbert  képviselő: Szerinte  már  az  új  szerződésbe  bele  kellene  venni  a  kukák 
cseréjét, és térjenek ki legalább a nyári hónapokban a hetenkénti elszállításra.

Mándó  Tibor  polgármester:  Elmondja,  hogy  amennyiben  nincs  kérdés,  javaslat, 
hozzászólás  a  napirendi  ponthoz,  kéri  a  képviselő-testületet,  hogy  a  határozati  javaslatot 
kézfelemeléssel fogadja el a képviselő-testület:

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, egyhangúlag  a következő határozatot hozta: 

54/2010.(XI.16.) számú képviselő-testületi határozat

Miháld  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete –tekintettel,  hogy a szilárd  hulladék  
elszállítására vonatkozó  Saubermacher-Pannónia Kft. ( Nagykanizsa, Vár út 5.) –vel kötött  
közszolgáltatási szerződés 2010. július 01. napjával lejár -   közbeszerzési eljárás folytat le, 
egyszerű  közbeszerzés  eljárás  keretében  a  szilárd  hulladék  szállítására  vonatkozó 
szolgáltatási tevékenység ellátására, meghívásos formában.
Felkéri  a  polgármestert,  hogy  a  hulladékszállítás  közbeszerzési  eljárás  lefolytatására 
szerezzen be vállalkozói ajánlatokat a feladat ellátásához szükséges szakmai, tárgyi, dologi 
feltételekkel, kapacitással, megfelelő szakmai referenciákkal rendelkező cégektől.

Határidő: azonnal
Felelős: Mándó Tibor polgármester 

4./ Egyebek ( könyvtári szolgáltatás) 

Mándó  Tibor  polgármester: Első  Zsgánecz  Dzsenifer  ügye.  Elmondja,  hogy  a  kislány 
menne tovább tanulni  Zalaegerszegre,  hátrányos  helyzetű  gyerekként,  egy alapítvány által 
finanszírozott iskolába, ahol felkarolják a hátrányos, de jó képességű gyerekeket. Volt már 
erre példa, az Önkormányzatnak havonta 5000 forintjába kerülne, mint ösztöndíj.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Van  rálátásuk,  hogy  a  kislány  meg  fogja  állni  a  helyét  az 
iskolában?

Mándó  Tibor  polgármester: Igen,  van  szakvélemény,  értelmes  a  kislány.  Az  iskola 
bentlakásos  lenne.  A  körülményeire  való  tekintettel  javasolták  az  iskolát,  hogy itthon  ne 
kallódjon el.

Vig Zsolt alpolgármester: Akkor részéről igen.
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Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja  még  ehhez  kapcsolódóan,  hogy  alapítványon 
keresztül történik ez a felvétel, és személyre szólóan. Megkérdezi, hogy amennyiben nincs 
több  kérdés,  hozzászólás,  javaslat,  az  elhangzott  javaslatnak  megfelelően  kézfelemeléssel 
szavazzon  a képviselő-testület: 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, egyhangúlag  a következő határozatot hozta: 

55/2010.(XI.16.) számú képviselő-testületi határozat

1./  Miháld  Község  Önkormányzat  képviselő-testülete  benyújtja  pályázatát  a  Hátrányos 
Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában való részvételére.

2./  Támogatja,  hogy  Zsgánecz Dzsenifer (an: Julák Magdolna)  8825 Miháld, Fő út 157. 
szám alatti  8.  osztályos  tanuló  Miháld  település  képviseletében  részt  vegyen  a  Hátrányos 
Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában.

3./  Az  Önkormányzat  vállalja,  hogy  az  általa  delegált  diák  számára  a  programban  való 
részvétele  idejében   5.000,-  Ft, azaz  ötezer  forint  havi  ösztöndíj  támogatást  nyújt.  A 
képviselő-testület ennek fedezetét a település költségvetésében biztosítja.

4./ Felkéri a polgármestert, hogy a pályázatot- a határozattal együtt- határidőre a tanuló által 
az első helyen kiválasztott középiskola részére küldje meg.

Felelős: Mándó Tibor  polgármester
Határidő: 2010.december 10.

Mándó  Tibor  polgármester: Következő  a  könyvtár  ügye.  Elmondja,  hogy  Hári  Gábor 
nyugdíjba megy, de a könyvtári szolgáltatást el kellene látni. Mozgókönyvtár jár ki a faluba és 
kellene valaki, aki ellátja ezt a feladatot, plusz az iskolának heti kettő órában.

Márfi Szilárd képviselő: És ezt az Önkormányzatnak kell finanszíroznia teljes egészében?

Mándó Tibor polgármester:  A kanizsai  könyvtárnak  végzett  munkára  az  idén  van még 
409 000 forint, amit el kell költeni, ez mehet személyi bérre, vagy bármire a könyvtárba. Most 
azt kell eldönteni, hogy maradjon Hári Gábor, vagy új embert alkalmazzanak?

Márfi Szilárd képviselő: Lenne-e valaki Miháldon olyan munkanélküli, aki el tudná látni a 
feladatot?

Mándó Tibor polgármester: Könyvtári végzettséghez kötött a tevékenység, ez a gond.

Gergely Norbert képviselő: Akkor ezek szerint nincs miről beszélniük.
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Márfi Szilárd képviselő: Ő úgy véli, ha Hári Gábort tovább alkalmazzák, akkor olcsóbb lesz 
az Önkormányzatnak, mint ha alkalmaznának egy főállású könyvtárost, másrész nincs is más 
választásuk.

Vig Zsolt alpolgármester: És Hári Gábor csinálná tovább a könyvtárt?

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Úgy tudja,  hogy nem kell  mozgókönyvtárhoz  könyvtárosi 
végzettség. A szakmai oldalt a város adja. Ezt tisztázni kellene.

Gergely Norbert képviselő: Közcélú foglalkoztatásban meglehetne oldani? Lenne valaki, aki 
alkalmas lenne rá?

Szegedi Bernadett körjegyző: Szerinte senki nincs, kivéve Müllerné Kócza Juditot.

Mándó Tibor polgármester: Ő beszélt Rácznéval, az iskola igazgatóval, és ő azt mondta 
neki 12-14-ig kell a Hári Gábor.

Gergely Norbert képviselő: Tudni szeretné, hogy milyen költséggel járna a foglalkoztatás? 
Nem hiszi el, hogy nem lehetne közcélú foglalkoztatás keretében megoldani, és nincs senki, 
akit be lehetne állítani. Nem lát bele abba, hogy kik vannak munkanélküliek.

Vig Zsolt alpolgármester: Megkérdezi, hogy a Hári Gáborral beszéltek-e erről, hogy a két 
órára kellene-e?

Mándó Tibor polgármester: Újból elmondja, hogy az igazgatónővel egyeztetett,  és ő azt 
mondta, hogy mivel iskolai előírás a könyvtári szolgáltatás, nekik a két órában kell a Hári 
Gábor, utána pedig a mozgókönyvtár van két órában. Minden csütörtökön 4 órás alkalmazás 
lenne.

Vig Zsolt alpolgármester: Lehet tudni valamit arról, hogy a Hári Gábor mit kér?

Mándó Tibor polgármester: Igen, óránként kér 2000 forintot, nettóban.

Gergely Norbert képviselő: Ez durva egy kicsit, épp ezért mindenképp el kell gondolkodni 
azon ki az a közcélú, akit be lehet hívni erre a munkára.

Vig Zsolt alpolgármester: Tudni szeretné, hogy Müllernének beleférne-e az idejébe ellátni a 
könyvtári feladatot, ha olcsóbban jönnének ki?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy januártól változik a közcélú foglalkoztatás, de 
még konkrétumokat nem tudnak, ezért nem lenne szerencsés most ebben gondolkodni.

Márfi Szilárd képviselő: Akkor el kell fogadni erre a két hónapra mindenképp, amit Hári 
Gábor mond.
Mándó Tibor polgármester: Nem kell elfogadni, ők határozzák meg, hogy mennyit adnak. 
De az idei évi maradványból ki tudják fizetni.

Márfi Szilárd képviselő: Az ő véleménye is az, hogy januárban térjenek vissza a kérdésre, 
mivel  a  foglalkoztatás  terén  nem tudnak  konkrétumokat,  addig  viszont  a  pénzből  fizetni 
tudják Hári Gábort.
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Mándó Tibor polgármester: Ő azt javasolja, hogy hozzanak egy határozatot, hogy december 
31-ig,  a  következő  testületi  ülésen  pedig  a  januári  foglalkoztatáson  el  kell  gondolkodni. 
Megkérdezi,  mit mond a testület, hogy mennyit adnak neki erre az évre?
 
A testület egyhangúlag nettó 1000 forintot javasol.

Mándó  Tibor  polgármester:  Elmondja,  hogy  amennyiben  nincs  kérdés,  javaslat, 
hozzászólás  a  napirendi  ponthoz,  kéri  a  képviselő-testületet,  hogy  a  határozati  javaslatot 
kézfelemeléssel fogadja el a képviselő-testület:

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, egyhangúlag  a következő határozatot hozta: 

56/2010.(XI.16.) számú képviselő-testületi határozat

Miháld Község Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a mozgókönyvtári, - 
és  egyben  iskolakönyvtári  tevékenység  ellátására  a  most  nyugdíjba  vonuló  Hári  Gábor 
könyvtárost tovább alkalmazzák 2010. december 31.-éig nettó 1000,- Ft/óra megbízási díjért a 
mozgókönyvtári normatíva terhére.

Felkéri Mándó Tibor polgármestert, hogy erről a Halis István Nagykanizsai Városi Könyvtár 
vezetőjét tájékoztassa.

Határidő: azonnal
Felelős: Mándó Tibor polgármester

Mándó Tibor polgármester: Következő megbeszélési pont a föld kimérések. A kimérésnél 
kiderült, hogy a telkek végében csak az út fele az Önkormányzaté.

Vig Zsolt alpolgármester: Tudni szeretné, hogy a karók pontosan mit jeleznek?

Mándó Tibor polgármester: Az útnak a túlsó felét jelzi. Odáig van a Véghelyi Jánosnak a 
földje. Azt kérdezi, hogy ezzel hogy tudnának vitába szállni?

Vig Zsolt alpolgármester: Csak kiméréssel.

Mándó Tibor polgármester: Jelzi,  hogy a testületi  ülésen  megjelent  állampolgárok  nem 
szólhatnak  hozzá  a  napirendekhez,  de  az  ügy  érdemére  tekintettel  –kérelemre-szót  ad  a 
megjelent lakosoknak: 

Papp Jenő: Hozzá szólásában megkérdezi,  hogy ha a kiméretés  szerint  az út a Véghelyi  
tulajdona, akkor a lakosok hol fognak lejárni?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, ha világosba végig mennek azon az úton, akkor azt 
fogják mondani, hogy jó a kiméretés. Látják a domboldalba a két karót, ott az út, a német ház 
tövében. A ház pontosan a megyén van.
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Papp  Jenő:  Hozzá  szólósában  megkérdezi,  hogy  nincs  olyan,  hogy  az  Önkormányzat 
elbirtokolhat, vagy elidegeníthet területet?

Mándó Tibor polgármester: Nincs. Ő beszélt a Véghelyi Jánossal és ő azt mondta, hogy a 
karóig akar szántani.

A képviselő-testület értelmezi  a térkép adatait.

Vig Zsolt alpolgármester: Megkérdezi, hogy az út az Önkormányzaté, és az Önkormányzat 
köteles rendben tartani? Mert ha igen, akkor ilyen szinten a Véghelyi sem tud rá menni az útra 
csak saját birtokán keresztül. Még részletezi az úttal kapcsolatos aggályait. 

Mándó Tibor polgármester: Ő azzal kapcsolatban fejezi ki aggályait, hogy ha ki kell ásni 
egy árkot, akkor az nem mindegy, hogy hova ásatja. Az árok a megyét is jelöli. Most azt kell 
eldönteni, hogy hova ássák.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte a megoldás, hogy azt kell mondani, hogy az út végig 4,5 
méter.

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte sehogy se jó, mert akárhogy is nézi, a telkekből kellene 
kialakítani az utat. És szerinte nem fog mindenki a telkéből adni területet, hogy a Véghelyinek 
legyen meg a területet és az út is legyen meg.

Mándó Tibor polgármester: Most is azt mondja, hogy a gond az, hogy hova ássák az árkot? 
Mert ha most kiássák, egy év múlva azt mondja a Véghelyi, hogy ide akarja az utat, nem tud 
mit csinálni. Úgy látja, ha az útból elvesznek 70 cm-t azért még az út szélessége is megmarad 
és árok is van.

Gergely Norbert képviselő: Szerinte ez nagy munka lesz.

Mándó Tibor polgármester: Egyetért, mert ha a vizet el akarják vezetni, a lejtés miatt nagy 
munka lesz. Ez mindenképp meg kell oldani.

Vig Zsolt  alpolgármester: A véleménye  az,  hogy egyezkedni  kellene  Véghelyi  Jánossal, 
hogy a terület határt egy kicsivel beljebb lehessen tolni.
Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ő elment a Jánoshoz, hogy felajánlja neki, ha 
kell,  megveszi az Önkormányzat tőle az út felét. De nem ment bele. Mert ha belegondolnak a 
német háza mellett, ha el kell menniük egy meredek domboldalon kellene ezt megtenniük, ha 
követik az út eredeti útvonalát, a megvalósítására elfogyna az Önkormányzat összes pénze. 

Vig Zsolt alpolgármester: Megkérdezi, hogy az út alsó felénél mi a helyzet?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ott nincs nagy eltérés. Ismerteti az út vonalát.

Márfi  Szilárd  képviselő: Szerinte  a  kipucolása  lesz  egy  nagy  feladat  az  Önkormányzat 
részéről, még ha nem is lehet semmire használni az utat, olyan szűk.

Papp Jenő: Hozzászólásában elmondja, hogy meg kell finanszírozni egy munkagépet, ami 
rendbe teszi az utat.
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Márfi Szilárd képviselő: Elmondja, hogy a finanszírozás a gond.

Mándó Tibor polgármester: Ő is úgy véli, hogy ha az utat át kell helyezni, oda munkagép 
kell, de árokásásnál a közmunkások is meg tudják csinálni. Akkor folytassák az egyezkedést a 
Véghelyi Jánossal? Vig Zsolttal együtt kimennek a helyszínre és megpróbálnak megegyezni.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő úgy véli igen, mivel az máskülönben az Önkormányzatnak az 
út rengeteg pénzébe kerülne, másképp megoldani nem lehet, a baj pedig akkor is baj marad.
Lenne egy másfajta témát érintő kérdése, ha lehet. A tanyán folytatott tevékenységek, mint a 
gombás, pulykás, milyen tevékenységnek minősül? Iparűzési adóra köteles?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy Miháldon nincs iparűzési  adó.  Eddig senki 
nem fizetet ilyen célú adót.

Vig Zsolt alpolgármester: Tudni szeretné, hogy kire vonatkozna ez a fajtaadó?

Mándó Tibor polgármester: Szerinte a tanyán mezőgazdasági tevékenységet folytatnak, de 
hogy őket hogy érinti, erre nem tud válaszolni.

Lenne még egy megbeszélni valója. Ostváth Péter úrral voltak Kanizsán az Önkormányzatnál 
tárgyalni, olyan ügyben, hogy a fennmaradó melegvízből Kanizsa venne-e át, fűtés céljára. 
Mert  ekkora  erőműi  beruházásnál  akkora  hő  maradna,  hogy  2500-3000  lakás  fűtésére 
elegendő lenne. Mert a magyar törvények szerint a zöld energiát csak akkor veszik át, ha a 
másodlagos felhasználása is meg van oldva. A tárgyalások folynak, az angolok azt mondták, 
a pénzük megvan. Ez egy fordulópont lenne, csak az a kérdés, hogy a kanizsai Önkormányzat 
jóvá hagyja-e?
Gergely  Norbert  képviselő: Tudni  akarja,  hogy amire  a  pénzt  megszavazták,  tanulmány 
azzal mi van?

Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja,  hogy  az  nem  tanulmány,  hanem  megbízási 
szerződésre fizettek, amibe tartozik ez a tárgyalás is. Kanizsának úgy lett prezentálva, hogy az 
angolok saját költségen elvezetik a vizet egész Kanizsáig. 
Ő az  Egyebekben  ennyit  szeretett  volna  elmondani,  akkor  zárt  ülést  rendelne  el,  ha  más 
hozzászólás nincs.

Gergely  Norbert  képviselő: Őneki  lenne,  mégpedig  az,  hogy  a  jegyzőkönyvekkel 
kapcsolatban a hitelesítést ki végzi?

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy a polgármester és a jegyző írja alá a törvény 
alapján.

Gergely Norbert képviselő: Ő átolvasta, és szerinte hiányos.

Szegedi Bernadett körjegyző: Megkérdezi, hogy az mit jelent?

Gergely Norbert képviselő: Tudni szeretné,  hogy amiről  az ülésen beszélgetnek az mind 
belekerül a jegyzőkönyvbe, vagy valaki szanálja?

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  a  jegyzőkönyv  a  tanácskozás   lényegét 
tartalmazza. Vagy szó szerinti legyen?
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Gergely Norbert képviselő: Nem akarja szó szerint, de sérelmezi, hogy az ezelőtti ülésen, 
amit felvetett témát a szerződéssel kapcsolatban, nem találta meg.

Szegedi Bernadett körjegyző: Úgy tudja, hogy nem tartozott a napirendhez, és a testületi 
ülés bezárása után kérdezte a képviselő. Az ülésnek akkor van vége, mikor a polgármester azt 
mondja, hogy „az ülést bezárja”.

Gergely Norbert képviselő:  Ő úgy tudja, hogy bőven folyt még a testületi ülés, ezért nem 
érti, hogy miért nem volt bent a jegyzőkönyvben, és ezért szeretné a hitelesítést.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy a törvény írja elő, hogy a jegyzőkönyvet a 
polgármester és a jegyző írja alá, a képviselőknek  a hitelesítési jogot az  SZMSZ-ben kell 
biztosítani,  akkor úgy kell módosítani, hogy legyen hitelesítő. Megérti a képviselőt, de ő is 
arra  kéri  a  testületet,  hogy ha  határozati  javaslat  van,  akkor  szavazzanak,  ne  kiabáljanak 
közbe,  mert így nem lehet nyomon követni az ülés menetét.

Gergely Norbert képviselő: Az ő véleménye is az, hogy az ülést határozottan vezetnie kell 
valakinek.
Mándó  Tibor  polgármester: Egyetért  abban,  hogy  az  SZMSZ-t  módosítsák  úgy,  hogy 
legyen jegyzőkönyv hitelesítő. Ő nem ragaszkodik a hitelesítéshez. Akkor csak alá kell írnia.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Akkor  ez  legyen  mindenkire  érvényes,  ha  azt  mondja  a 
polgármester, hogy vége, akkor vége az ülésnek.

Szegedi Bernadett körjegyző: Megjegyzi, hogy úgy nem lehet ülést tartani, hogy mindenki 
egyszerre  beszél,  és  jegyzőkönyvet  sem  lehet  írni.  Csak  akkor  lehet  felszólalni,  ha  a 
polgármester  szót ad.  Nem a jegyző vezeti  az ülést.  Kéri  a képviselőt,  hogy szíveskedjen 
kérdését ismételten feltenni.

Gergely Norbert képviselő: Akkor most újból felteszi a kérdését, amire választ vár, hogy 
tudomása szerint köttetett egy olyan szerződés a föld eladással kapcsolatban, amiről a testület 
sem tudott. Valóban így volt?

Mándó Tibor polgármester: Válaszában elmondja, hogy nem szerződés volt, hanem ajánlat, 
ami  egy  hónapra  szólt.  Most  is,  amikor  beszélt  a  Cseresnyés  Péterrel  az  ajánlattételről, 
tájékoztatta a testületet.

Gergely Norbert képviselő: Hogy mondja a polgármester úr, hogy tájékoztatta a testületet?

Mándó Tibor polgármester: A mostani ajánlatról igen, de úgy gondolja, hogy ehhez nem 
kell  testületi  hozzájárulás.  Ugyan  úgy  az  ezelőttihez  sem.  Az  ajánlat  egy  hónapra  szólt, 
kikötésekkel, hogy mit kell melléje letenni. Amit úgy gondol, egy hónap alatt csak rátermett 
ember, sok pénzzel tudott volna megoldani.

Gergely  Norbert  képviselő: A testületről  volt  szó,  amiről  a  polgármester  állította,  hogy 
tájékoztatta őket.

Mándó  Tibor  polgármester:  Igen  ugyan  úgy  elmondta,  mint  a  mostani  testületnek  az 
ajánlatot. Nem kellett erről határozni, mert nem volt döntés. Nem volt eladás, csak a testület 
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felhatalmazta őt,  hogy a föld eladásnál  járjon el.  Ő nem tudja érthetőbben elmondani,  ha 
valaki nem érti meg,  azt sajnálja.

Gergely Norbert képviselő: Köszöni a választ.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Megköszöni  Gergely Norbertnek,  hogy felvetette  a  témát, 
mert sokkal kultúráltabban megtudták most azt beszélni.

Mándó Tibor polgármester: Meg adja a szót Márfi Szilárdnak.

Márfi Szilárd képviselő: Azt szeretné megtudni, hogy a központba leállított traktor őrzéséért 
a településőrök kaptak-e valami juttatást?

Mándó Tibor polgármester: Nem őrizték pénzért, mert nem volt előírva, csak annyi, hogy 
figyeljenek rá.

Márfi Szilárd képviselő: Ki szólt nekik?

Mándó Tibor polgármester: Ő szólt nekik, hogy felváltva nézzenek rá a traktorra.

Polainé dr. Lenkovics Anna képviselő: Tudni szeretné, hogy kik a településőrök?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy Horváth András és Papp János.

Márfi Szilárd képviselő: Következő kérdése, hogy úgy hallotta a Hidegné felmondott. Igaz-
e?

Mándó Tibor polgármester: Nem igaz.

Márfi Szilárd képviselő: Mi írja elő, hogy hány szavazókör legyen egy faluban?

Szegedi Bernadett körjegyző: Választási eljárásról szóló törvény.

Márfi Szilárd képviselő: Mi igaz abból, hogy az Önkormányzat  nevében szedték össze a 
hegyi utakra a pénzt? Semmi nem igaz belőle?

Mándó Tibor polgármester: Ez nem igaz. A Takács Zoltán és a Hermán Sándor akciója volt 
a pénz szedés.

Gergely Norbert képviselő: Ő is hallotta, hogy összeszedték, csak valami gond van.

Mándó Tibor polgármester: Ez az ő bajuk, ő nem akar ezzel foglalkozni.

Márfi Szilárd képviselő: Kérdése, hogy van-e olyan rendeletük, ami arról szól, hogy mikor 
lehet tüzet rakni? Mert ha nincs,  jó lenne ha kijelölnének napokat, mert nem lehet az udvaron 
teregetni a füst miatt. Ki kellene jelölni egy napot tűz gyújtásra. Ezt terjessze elő a körjegyző 
a következő testületi ülésre.

Mándó Tibor polgármester: Nincs.
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Márfi  Szilárd  képviselő: Létezik  ilyen,  hogy  Védendő  fogyasztó  az  E.ON-nál.  Az 
Önkormányzatnak  van-e  valami  köze  hozzá?  Miháldon  van-e  ilyen?  Állítólag  az 
áramszolgáltató mindenkit kiértesít.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Igen  van,  aki  gyermekvédelmi  támogatást  kap  vagy 
lakástámogatást kap,vagy RÁT-os,  az kérheti a Védendő fogyasztóvá való nyilvánítást. Az 
áramszolgáltató  küld  egy  formanyomtatványt,  azt  kell  behozni  az  Önkormányzathoz, 
kitöltésre, leigazolásra, utána pedig be kell küldeni, vagy bevinni személyesen az érintettnek.

Márfi  Szilárd  képviselő: Az  Önkormányzatnak  nem kell  mondani  a  lakosok  felé,  hogy 
kérjék?

Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja,  hogy  a  formanyomtatvány  a  villany  számlával 
érkezik, és annak küldik ki, akinek hátralékos tartozása van. És ők küldik, hogy menjen el az 
Önkormányzathoz.  Kapacitás  hiányában  nem  lehet  mindenkit  felkeresni  a  tartozása 
rendezésére.

Márfi Szilárd képviselő: Ha a lakos nem hozza be az Önkormányzathoz, akkor az az ő baja.
Kérdése még, hogy a boltokhoz nem lehetne-e valami hirdető táblát kirakni a rendeleteknek?

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy legelőször  is  honlap  kell  a  rendeleteknek 
nagyon sürgősen, 2011.július a legvégső határidő, de két éve már kötelező.

Márfi Szilárd képviselő: A honlapot majd ő holnap megcsinálja.

Mándó Tibor polgármester: Ő azt mondja, hogy a hirdetőtábla készítéssel pedig bízzanak 
meg valakit, aki asztalos és számlaképes.

Márfi Szilárd képviselő: Vagy ingyen megcsinálja. Ezt a lehetőséget sem szabad elvetni.

Mándó  Tibor  polgármester: Ha  hirdetőtáblát  készítetnek,  mindenképp  zárhatót  kell,  és 
egyvalakinél legyen kulcs hozzá. Nem lesz egy olcsó dolog. Kérni fognak árajánlatokat, így el 
lehet dönteni, hogy melyiket választják.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte valahogy a lakosságot tájékoztatni kellene, így közelebb 
kerülni hozzájuk.
Következő kérdése. A hulladéklerakóval kapcsolatban beszélték ezelőtti ülésen, hogy a zöld 
hulladéknak ki kellene jelölni valahol máshol helyet, vagyis nem kell, de jó volna.

Mándó  Tibor  polgármester: Nem  érti,  hogy  faluhelyen  miért  kellene  kijelölni  zöld 
hulladéknak lerakót, ahhoz is hivatalosan engedély kell. Szerinte mindenki udvarában elférne 
a zöld hulladék.

Márfi Szilárd képviselő: Akkor azt mondja, hogy meg kell szüntetni a lerakót.

Mándó Tibor polgármester: Csak árokkal lehet ezt megoldani.

Márfi Szilárd képviselő: Egyetért,  de szerinte minél előbb, mert ez nagy problémát okoz 
már.
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A villanyoszlopok lerakásánál a fák ki lettek vágva, azt eladta az Önkormányzat, vagy hova 
lett?

Mándó Tibor polgármester: Ő úgy tudja, hogy eladva nem lett onnan fa. De most nem tudja 
megmondani, hogy jogilag miként lettek kivágva a fák.

Papp Jenő: Hozzászólásában elmondja, hogy szerinte ezek a kivágott fák pont arra lennének 
alkalmasak, hogy kisegítsék vele a lakosságot, ha nem tudnak fát venni. Hogy melyik terület 
tartozik  az  Önkormányzathoz,  azt  pedig  véleménye  szerint  tudni  kellene,  mert  ami  az 
Önkormányzaté, az nem magántulajdon. Ilyen alapon bárki vághat fát engedély nélkül.

Márfi Szilárd képviselő: Ezek szerint, amíg nincs gazdája, nincs egy falugazda, aki ilyenre 
odafigyel  és  veszi  a  fáradságot,  hogy a térképen megnézze,  nem is  lehet  addig ezzel  mit 
kezdeni.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ezt csak úgy lehetne megoldani, hogy venni 
kell egy számítógépes programot, olyat, amilyen a földhivatalban van. Aminek az ára elég 
borsos.  Plusz  havidíj,  lehívási  díj.  Tehát  minden  csak  pénzkérdés.  Egy  falugazdász 
foglalkoztatása is csak pénzkérdés.

Márfi Szilárd képviselő:  Tehát az Önkormányzat vagyonát fel kellene mérni, hogy tudják 
mivel  rendelkeznek,  hogy  elkerüljék  az  esetleges  félreértéseket.  Szerinte  erre  kellene  a 
falugazdász.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  van  vagyon  kataszter,  csak  be  kellene 
azonosítani.

Mándó Tibor polgármester: Rendben akkor kell hozni egy határozatot, hogy hozzák létre a 
falugazdász munkakört, csak azt kell megmondani, hogy miből?

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy már annyi technikai ember van, több embert 
nem kellene felvenni.

Márfi  Szilárd  képviselő: Szerinte  akkor  össze  kellene  vonni  a  munkaköröket,  és  olyan 
embert kell választani, aki eltudja és el is akarja látni a feladatát.
A következő kérdése a szabadtéri színpadról szólna. Igaz, hogy elvesztették a pályázatot, de a 
tervek megvannak, nem lehetne-e ezzel kezdeni valamit?

Mándó Tibor polgármester: Megkérdezi, hogy tudnak kiírva erre szóló újabb pályázatot?

Márfi Szilárd képviselő: Ő úgy gondolja, hogy pályázat nélkül kellene ezt megvalósítani.
Papp  Jenő: Hozzászólásában  elmondja,  hogy  ő  látta  a  terveket,  és  úgy  gondolja,  hogy 
társadalmi munkában meglehetne oldani a színpad kérdését.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy először is érvényes építési engedélyt kell kérni, 
ami pénzbe kerül.

Papp Jenő: Elmondja, hogy szerinte a gáztározó mögötti rész feltöltését be kellene fejezni, 
lezárni, hogy ezentúl senki ne hordhasson oda semmit.
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Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte már nem is lehet oda többet vinni, mert igen a vége felé 
jár a terület. Elmondja, hogy el kellene gondolkodni azon, hogy az óvoda és a takarék közötti 
részen,  ahol  eredetileg  volt  az  árok,  újból  normálisan  megoldani  a  falu  víz  elvezetését. 
Részletezi az elgondolását. Úgy gondolja, ha már pénz nincs legyűrűzni, akkor egy nyitott 
árokkal kell megoldani.

Mándó Tibor polgármester: A gáztározó mögötti gyűrűkkel megoldható az átjáró, a vízügyi 
területen.

Vig Zsolt alpolgármester: Tudni szeretné, hogy azok milyen tulajdonú gyűrűk?

Mándó Tibor polgármester: Önkormányzati tulajdonú, felhasználható.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő úgy tudta, hogy az a Takács Zoltán tulajdona.

Mándó Tibor polgármester: Nem,  az Önkormányzat tulajdona, azért van Önkormányzati 
területen.

Papp Jenő: Elmondja, hogy a tervek nála vannak, ha kell,  elhozza és meglehet nézni, hogy 
hol van bejelölve a gyűrűk helye,  és mit lehet vele kezdeni. Mert olyan információja van, 
hogy Szarka Sándor berni pásztor találkozót szeretne szervezni. Ő azt mondja, hogy kezdjék 
el,  ha  az  idén  annyit  tudnak csinálni,  hogy kipucolják,  már  előrébb vannak.  Lehet,  hogy 
jövőre lesz valami pályázat is.

Gergely Norbert képviselő: A pályázattal kapcsolatban tudni szeretné, hogy van-e valaki, 
aki figyeli a pályázati kiírásokat?

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy ő és a polgármester úr. Nincs külön pályázat 
figyelő.  Bárki  jelezheti,   ha  lát  pályázati  kiírást.  Ami  volt  aktális,  eddig  megpályázták, 
egyedül az óvoda nyert. 

Gergely  Norbert  képviselő: Tudni  szeretné,  hogy  nincs-e  olyan  valaki,  mint  az 
Önkormányzatoknál,  egyesületeknél,  hogy  az  aktuális  pályázatokról  értesít,  intézi  ezek 
lebonyolítását?

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  volt  külsős  figyelő,  de  nem  tudták 
megfizetni.
Márfi Szilárd képviselő: És a sikerdíjas pályázat figyelő, ő csak akkor kér pénzt, ha nyer a 
pályázat.

Gergely  Norbert  képviselő: Ő  tud  egy  személyről,  aki  segítené  az  Önkormányzatot  a 
pályázatok terén és nem kérne pénzt, ezzel foglalkozik. Szerinte felkellene térképezni ezeket a 
személyeket,  biztos  benne,  hogy lenne  valaki,   aki  segítené  őket  ebben.  Nem kéne ezt  a 
feladatot is a jegyzőre, vagy a polgármesterre hárítani.

Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja,  hogy  most  pillanatnyilag  nincs  olyan  pályázat, 
amiben az Önkormányzatok indulhatnának. Ők nagyon szívesen pályáznának, de nincs mire.

Márfi Szilárd képviselő: Még itt van az önrész kérdése is.
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Mándó Tibor polgármester: Ő nagyon szívesen elfogadja, ha van valaki,  aki figyeli.  De 
önrész minden pályázatnál van, ezt nem lehet kivédeni. És ha akkora mértékű az önrész, eleve 
nem tudnak forrás hiányában indulni. Az Önkormányzatokat egy pályázatíró sem szereti, mert 
nem látják biztosítottnak a kifizetést. Mindenki előre kéri a díját. Több ilyen pályázatuk volt, 
ahol  indultak,  a  pénzt  kifizették,  mégse  nyertek.  A  buszmegállókra  a  pályázatot  is  a 
Kistérségen keresztül tudták megvalósítani, ahol ki kellett fizetni egy csomó pénzt, de erről 
már volt szó, de szerencséjükre csak 5%-ot vontak le előkészítésre, a többit visszakapják.

Márfi Szilárd képviselő: A traktor ügyről szeretne tudni valamit, hogy hogyan áll? 

Mándó Tibor polgármester: Egyenlőre megvan oldva a traktor elhelyezése, de kell keresni 
más megoldást, mert ennyi pénzért nem fogja senki sem beengedni az udvarába a traktort. 
Addig jó, míg van településőr, aki felügyeli, de január 1-től ez is megszűnik. Akkor ki fogja 
vigyázni?

Papp Jenő: Szerinte be kell riasztózni. Ne legyen másnak az udvarában, az csak nyűg lenne.

Mándó Tibor polgármester: Ő sem ezt  szeretné,  de  mivel  más  megoldás  nem volt,   a 
Németh Csabának az udvara volt erre a legalkalmasabb, ugyan is Miattánéval megszűnt a 
szerződés, el kellett hozni az udvarából a traktort.

Márfi  Szilárd képviselő: Elmondja,  hogy őhozzá  olyan  információ  jutott,  hogy a traktor 
tárolót az udvarba, az Önkormányzat emberei építették, Önkormányzati anyagból. Erről mit 
tud a polgármester?

Mándó Tibor polgármester: 25 éve történt, erről nem tud mit mondani. Ha vissza is vennék 
az értéke nulla forinttal lenne egyenlő.

Márfi  Szilárd  képviselő: Szerinte  akkor  is  valamilyen  megoldást  kellene  találni  az 
elhelyezésre.
Mándó Tibor polgármester: Egyetért, építsenek egyet, csinálják meg, várja az ötleteket.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő azt javasolja, hogy a Hivatal területén lévő épület tartó falait 
1,5 méterrel megemelnék, a tetőszerkezetet ugyan úgy vissza raknák, ajtót csináltatnának rá, 
és a traktornak lenne tároló helye. Széles az épület, beférne és nincs is rossz helyen az épület.  
Úgy véli mindig olcsóbban jönnének ki, mintha egy fészerszer építményt készítenének, mert 
az is belekerülne 4-500 000 forintba. A testület  jó megoldásnak tartja? Csak utána kellene 
számolni, hogy anyagilag mennyibe kerülne.

Mándó Tibor polgármester: Először  is  meg  kell  terveztetni,  mivel  engedély  köteles.  A 
többit szerinte meg lehetne oldani.

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte nem kell hozzá engedély.

Mándó Tibor polgármester: Engedély kell hozzá, és ő nem is menne bele, hogy engedély 
nélküli építkezés legyen.

Vig Zsolt alpolgármester: Úgy véli, hogy egy kis utána járással meglehet azt oldani, hogy 
legyen egy lezárható helyiség, amibe mást is lehet elhelyezni, de viszont nem kell állandóan 
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őrizni. Kéznél van, jó helyen is van, és nem kell faépületben gondolkodni, mert a papírmunka 
ugyan annyi lenne, és mégis van egy biztonságosabb épületük a traktor elhelyezésére.

Márfi Szilárd képviselő: Tudni szeretné, hogy mi írja elő, hogy milyen széles legyen egy 
Önkormányzati út?

Mándó Tibor polgármester: Szerinte semmi.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte valami előírás biztos van rá?

Mándó Tibor polgármester: Attól függ, hogy közút vagy földút?

Márfi  Szilárd  képviselő: Aszfaltos  útra,  a  Bagó-közre  gondol,  ami  nagyon  szűk.  Azért 
kérdezi,  mert  az  Anda-féle  házat  megvették,  és  nem  az  Önkormányzatnak  kellett  volna 
megvennie?

Mándó Tibor polgármester: Mi miatt kellett volna megvenni?

Márfi Szilárd képviselő: Az út szélessége miatt.

Mándó Tibor polgármester: Az Önkormányzat  nem tudott  erről  a  vásárlásról,  nem volt 
elővásárlási joguk, és úgy véli, hogy házvásárlásra az Önkormányzatnak nincs kapacitása.

Márfi  Szilárd  képviselő: Ő  csak  azt  szeretné  elkerülni,  hogy  később  többe  kerüljön  az 
Önkormányzatnak az út megcsinálása.

Ennyit szeretett volna megtudni.

Gergely Norbert képviselő: Őneki lenne egy felvetése. Úgy látja, hogy az Önkormányzatnál 
lesznek szép számmal munkálatok. A polgármester úr azt mondta, hogy nem kívánja ellátni a 
közcélú munkások felügyeletét, ők erre mondtak valakit, aki elvállalná, szintén közcélúként a 
munkások felügyeletét. Mit gondol erről a polgármester úr?

Mándó Tibor polgármester: Addig nem tud mit mondani, amíg el nem dől, hogy hogyan 
fog változni a foglalkoztatás.

Márfi Szilárd képviselő: Ő úgy tudja, hogy január 1-től fog változni ez a rendszer. Addig 
nem lehetne alkalmazni a felügyeleti módszert? Mert ő beszélt a Papp Jánossal, akit ezelőtt is 
javasolt,  és ő azt  mondta,  hogy a településőri  munkája mellett  el  tudná látni  a munkások 
felügyeletét is.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy 2011. január 1-től lesz aktuális a téma, addig ő 
ellátja ezt a feladatot.

Márfi  Szilárd  képviselő: Ellenvetésében  elmondja,  hogy a  falu  lakosságtól  úgy hallotta, 
hogy nem elégedettek a közcélú munkások munkájával.

Mándó Tibor polgármester: Ő Papp Jánosnak nem tud munkáltatói jogokat adni.
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Márfi Szilárd képviselő: Úgy tudja, hogy foglalkoztatás szervező munkakörben nevezhet ki 
valakit a polgármester pályáztatással. Jól tudja?

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  Papp  János  településőrként  van 
foglalkoztatva,  ez alapján hívják le a támogatást.  Ha ez mellett  lenne másik megbízása,  a 
RÁT-ra sem lenne jogosult. A szerződésük a Belügy Minisztériummal úgy szól, hogy csak 
RÁT-os, vagy együttműködő  foglalkoztatható, és csak  településőri feladatokra. Ellenőrzés 
esetén problémák lehetnének ebből.

Polainé Dr. Lenkovics Anna képviselő: Ő érti a jegyzőnőt.

Gergely Norbert képviselő: Ő, ha jól emlékszik, akkor ezt a feladatot a polgármester úr, Vig 
Zsolt képviselőnek akarta átadni. Ez alapján mondhatta volna azt is, hogy Papp János csinálja.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy Vig Zsolt alpolgármester, akinek átadhatja a 
feladatot.

Gergely Norbert képviselő: Elmondja, hogy akkor még nem volt az. Az ő véleménye az, 
hogy egy másik személy jobban rá tudna figyelni a munkásokra.

Mándó Tibor polgármester: Akkor úgy látja, hogy rá nincs is szükség.

Gergely  Norbert  képviselő: Ő hallotta,   szó  szerint  ezt  mondta  a  polgármester,  de  Vig 
Zsoltnak nincs rá ideje. Akkor átadta volna a polgármester a felügyelet jogát, most nem? Ő 
nem azt akarja, hogy lemondjon a polgármesterségről? Félre ne értsék?

Márfi  Szilárd  képviselő: Elmondja,  hogy  ő  is  úgy  hallotta,  hogy  a  polgármester  saját 
szavaival azt mondta, nem kívánja ellátni ezt a feladatot.

Mándó Tibor polgármester: Ha ez kell,  ő feláll a székből.

Gergely  Norbert  képviselő: Elmondja,  hogy  az  ő  felvetése  nem  a  polgármester  ellen 
irányult. Ők könnyíteni szeretnének a munkáján.

Márfi  Szilárd  képviselő: Jegyzőkönyvre  hivatkozik,  ahol  le  van  írva  szó  szerint,  ami 
elhangzott a polgármester szájából.

Mándó Tibor polgármester: Ő úgy látja, hogy a testület részéről rá van erőltetve a falura az, 
ami nem kellett.

Gergely Norbert képviselő: Ő csak a közcélú munka koordinálását vetette fel, semmi mást.

Márfi Szilárd képviselő: Az ő vélemény az, hogy a polgármester terelheti ebbe az irányba is 
a beszélgetést, de szerinte nem erről szól az egész. Nem ők találták ki, hogy a polgármester le 
kíván mondani a munka felügyeletéről, hanem ő mondta.

Mándó Tibor polgármester: Ezek után azt mondja, hogy oszlassák fel a testületet.

Márfi Szilárd képviselő: Nem érti a polgármester reakcióját, mert úgy véli, ha tényleg nincs 
más munkája, mint a munkások felügyelete, ő is azt mondja, hogy mondjon le. De szerinte a 
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polgármesternek más a feladata. A polgármester mondta szó szerint, hogy nem kívánja ellátni, 
erre a testület javasolt valakit, aki szerintük el tudná látni ezt a feladatot, nem biztos, de ki 
kellene próbálni. Ők egy szóval sem mondták, hogy a polgármester helyett akarnak valakit. 
Ami nem is biztos, hogy a polgármester feladata lenne, mivel lehet rá pályázni.

Polainé dr. Lenkovics Anna képviselő: Tudni szeretné, hogy más községekben ki látja el ezt 
a feladatot?

Márfi Szilárd képviselő: Nem a polgármester. Van rá ember.

Mándó Tibor polgármester: Akkor ki kell írni egy pályázatot, és aki erre alkalmas lesz,  azt 
kell alkalmazni.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte az a gond a pályáztatással, hogy jelentkezik valaki, aki az 
Önkormányzatnak nem dolgozik semmit, fizetést kell adniuk, most viszont megoldható lenne 
ingyen. De ha a jogszabály nem teszi lehetővé, hogy ezt így megoldják, ők ezt is megértik. De 
ez az egész nem a polgármester ellen irányult.

Polainé dr. Lenkovics Anna képviselő: Egyetért Márfi Szilárddal abban, hogy plusz költség 
lenne mást alkalmazni.

Gergely  Norbert  képviselő: Nem  gondolta  volna,  hogy  a  javaslatával  ezt  váltja  ki  a 
polgármesterből.

Mándó Tibor polgármester: Ő azért  tiltakozott,  mert  úgy látja, hogy a falura rá akarnak 
erőltetni olyan dolgot, ami a választói akarattal ellentétes.

Márfi Szilárd képviselő: Ők a közcélú foglalkoztatásról beszélnek, és a jegyzőkönyv szerint 
nincs  olyan  ember  Miháldon,  aki  felügyelje  a  munkát.  Vagy  mégsem  mondott  le  a 
polgármester erről a feladatáról? Mert ha így van, többet nem hozza fel a témát.

Mándó Tibor polgármester: Nem kíván többet  hozzászólni,  él  alkotmányos  jogával.  De 
azon lesz, hogy a problémát megoldja.

Márfi Szilárd képviselő: Rendben van, a céljuk nekik is az, hogy megoldódjon.

Mándó Tibor polgármester: Ígéri, hogy egy héten belül megoldást fog találni. Más felvetés?

Csik Róbert: Őneki lenne egy kérdése. Gondolkodott-e az Önkormányzat azon, hogy miből 
tudna  pénzt  csinálni,  mivel  mindig  a  pénzhiányra  lyukadnak  ki?  Gondol  itt  hosszútávon 
erdőtelepítésre, fa eladásra. Vagy mezőgazdasági munkákra. Mert úgy gondolja a szippantós 
traktor az ekét is eltudná húzni.

Mándó Tibor polgármester: A felvetés jó, de most is azt mondja, hogy kell egy vagy két 
ember,  aki összefogja a dolgokat, akit fizetni kellene, és ez megint pénzhiányra vezethető 
vissza. Van az Önkormányzatnak 46 ha területe, aminek lejár jövőre a bérleti szerződése, és 
akkor lehet gondolkodni a hasznosításán, de azt hozzá kell tennie, hogy melléje felelősség is 
társul, és állami támogatást nem kap az Önkormányzat.

Papp Jenő: Megkérdezi, hogy más terület nincs?
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Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy zárt kerti területük van még, amit be kellene 
azonosítani, de mind erdősödött rész.

Papp Jenő: Szerinte az a jó, mert ott van fa, amit el lehet adni.

Mándó Tibor polgármester: Még jobban úgy látja az alapján,  amit elmondtak, hogy kell 
egy fő állású embert alkalmazni, aki felügyeli a munkákat. Erre kell megoldást találni.

Csik Robert : Megkérdezi, hogy egy fő állású embert nem bír el a falu?

Mándó  Tibor  polgármester: Sajnos  így  van,  mert  az  ő  bérét  sem  bírta  el,  fő  állású 
polgármesterként. De meg kell próbálni.

Márfi Szilárd képviselő: Ha ezeket a dolgokat végrehajtaná, nem termelné ki a bérét?

Mándó  Tibor  polgármester: Szerinte  az  első  két  hónapban  nem,  utána  biztos,  hogy 
valamennyit.

Papp Jenő: Elmondja, hogy tudomása szerint a sandiak úgy gondolkoznak, hogy ha jövőre is 
megy a közfoglalkoztatás, akkor az idős emberektől bérbe veszik a nem gondozott területüket 
és termelni fognak valamit, amit el
tudnak adni. Ezt nem lehetne Miháldon is megvalósítani?

Mándó Tibor polgármester: A gondolatot jónak tartja, de ennek lesz-e nyereség tartalma. 
Azt kérdezi, mi az a tevékenység, amibe felelősségteljesen, nyereségesen, bele lehet vinni a 
falu pénzét? Az igaz, hogy jobb, mintha nem csinálnának semmit, de mi van, ha nem jönnek 
ki belőle? Ha belevágnak egy ilyen vállalkozói tevékenységbe, át fognak lépni az ÁFA körbe, 
pénzügyileg már megint többet fog jelenteni. Mint mondta, nem tartja rossz dolognak, de ki 
az  aki  a  felelősséget  vállalja,  az  eladhatóság,  a  termelékenység  területén.  Az óvoda által 
vásárolt zöldség mennyiség nagyon kevés. Tudomása szerint a környéken egy Önkormányzat 
sem vállalt ilyen fajta feladatot fel, mint most a sandiak gondolkodnak ebben.

Csik Róbert: És ha lenne olyan terület  amibe akácost ültetnének, amihez nem kell senki, 
akkor 10-20 év múlva lenne belőle pénz. A pénz mindig kell. Látnak-e ebben lehetőséget? Ez 
részéről csak egy javaslat, hogy tudnának-e valamit kezdeni?

Mándó Tibor polgármester: Okos gondolatnak tartja. Az erdőtelepítést tartja reálisnak.

Csik Róbert: Ha az Önkormányzattól tudna a lakosság olcsóbban tűzifát venni, már az is 
bevétel lenne.

Mándó  Tibor  polgármester: Erre  meg  azt  mondja,  hogy  olcsóbban  nem,  mert  egy 
önkormányzatnak nem az a célja, hogy a piacra befolyása legyen.

Gergely  Norbert  képviselő: Ez  marakodásra  adna  okot.  Ha  olcsóbb  lenne  a  fa,  akkor 
mindenki szegény lenne.
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Mándó Tibor polgármester: Most is azt mondja, hogy az ötlet jó, csak az elindulás lesz 
nehéz. Meg is mondja, hogy miért. Ha az ülésnek vége lesz, mindenki elmegy haza, holnap 
már csak ő fog egyedül kezdeni.

Papp Jenő: Szerinte  megint  visszakanyarodtak  oda,  hogy ki  lehetne  használni  azokat  az 
embereket,  akik  itt  vannak.  Mindenkitől  elvárják,  hogy  maximálisan  teljesítsen  a 
munkahelyén. Adva van a lehetőség, csak ki kellene használni. Mert szerinte az nem állapot, 
mikor öten nyírnak egy fát.

Mándó Tibor polgármester: Meg fogja oldani a problémát. Még valakinek hozzászólása?

Márfi Szilárd képviselő: Még azt szeretné megkérdezni, hogy futballcsapat működik-e még?

Mándó Tibor polgármester: Igen működik.

Gergely Norbert képviselő: Ki az elnöke a futballcsapatnak? Ő egy beszámolóra behívná 
őket.

Mándó Tibor polgármester: Pintér Károly és Hajas Zoltán.  De a helyzet  az, hogy egyre 
kevesebb az olyan fiatal, aki futballozna.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő úgy látja, hogy a fiatalok nem nagyon akarnak eljárni focizni.

Mándó Tibor polgármester: Igen, de ő úgy gondolja, hogy nem kellene beleavatkozniuk, 
mert ez is egy feszültség forrás lehet Miháldon. Ha beleavatkoznak, azt fogják elérni, hogy 
megszűnik a futball, és annak is az Önkormányzat lesz az oka.

Vig Zsolt alpolgármester: Elmondja, hogy amivel tudja, ő is segíti őket. Beszélgetett erről a 
Pintér  Károllyal,  aki  azt  mondta,  hogy  ameddig  tudják,  csinálják,  mert  ha  a  futball  is 
megszűnik semmi nem lesz Miháldon, és ráadásul a fű is felnövi a pályát.

Mándó Tibor polgármester: Problémaként mondja el, hogy nagyon kevés Miháldon az az 
ember,   aki  alkotó  munkát  végez.  Tisztelet  a  kivételnek.  Ezt  a  rendezvényeken  való 
részvételben lehet legjobban lemérni, ott derül ki az aktivitása a falunak.
Valami hozzászólás még a testület részéről?

Polainé dr. Lenkovics Anna képviselő: Neki lenne egy közlendője. El fognak költözni, és a 
szolgálati lakás télre üresen marad. Kellene valamit csinálni vele, hogy az állaga ne romoljon.

Mándó Tibor polgármester: Köszöni, hogy elmondta a testületnek, ez újabb feladat elé állít 
bennünket, lehet gondolkodni.

Mándó  Tibor  polgármester:  Felhívja  a  figyelmet  arra,  hogy  amennyiben  a   képviselő-
testületnek  nincs  további  kérdése,  javaslata  az  elhangzott  napirendi  pontokhoz,  úgy  a 
képviselő- testületi ülést bezárja.

Tekintettel arra, hogy  több kérdés, javaslat, hozzászólás nem volt, a polgármester az ülést 
bezárta, és megköszönte a képviselő-testület részvételét, együttműködését. 
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A képviselő-testület zárt ülésen folytatta a munkáját.

A képviselő-testület ülése 18.00 órakor kezdődött és 19.30 órakor ért véget.

k.m.f.

Szegedi Bernadett Mándó Tibor
Körjegyző polgármester
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M E G H Í V Ó     

Miháld  Község Önkormányzat Képviselő-testületének következő nyilvános  ülését

2010. november 16.-án  (kedden )  17.00 órára

a Körjegyzőségi Hivatal Tanácstermébe   ( Miháld , Fő út 2.) összehívom.

Tervezett NAPIREND:

1./  Miháld  Község  Önkormányzatának  4/2010.(XII.01.)  számú  rendelet-tervezete  „A 
járművek közlekedésének önkormányzati tulajdonú utakon történő súlykorlátozásáról, 
a behajtási engedélyek kiadásának és felhasználásának rendjéről”
Előadó: Mándó Tibor polgármester

2./A 2011. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyása
Előadó: Mándó Tibor polgármester

3./ Szilárd  hulladék  elszállítása  közszolgáltatási  szerződés  lejárta  miatt  határidős 
feladatok megbeszélése
Előadó: Mándó Tibor polgármester

4./ Egyebek ( könyvtári szolgáltatás) 

Kérem, hogy az ülésen megjelenni szíveskedjen!

Miháld , 2010. november 09.
Tisztelettel:

Mándó Tibor /sk./
polgármester

27



Előterjesztések: 

Miháld Község Önkormányzatának
____________ számú rendelete

A járművek közlekedésének önkormányzati tulajdonú utakon
történő súlykorlátozásáról, a behajtási engedélyek kiadásának

és felhasználásának rendjéről

Miháld  Község Önkormányzata A helyi önkormányzatokról szóló többször módosított 1990. 
évi LXV. törvény 16. § (1) bekezdésében foglalt  felhatalmazás alapján, valamint a közúti 
közlekedésről szóló 1988. évi I. törvény 3.§. (1) bekezdésének második mondata,  34.§ (2) 
bekezdése,  "Az  utak  forgalomszabályozásáról  és  a  közúti  jelzések  elhelyezéséről  szóló 
20/1984. (XII. 21.) KM. rendelet 2.§. (1), (2) bekezdése, mellékletének IX. fejezet 33.-34. 
pontjai, valamint a közúti közlekedés részletes szabályairól szóló 1/1975. (II. 5.) KPM-BM 
együttes rendelet 14.§. (1) bek. l) pontja alapján az alábbi rendeletet (továbbiakban: rendelet) 
alkotja:

Tárgyi hatály

1. §.

(1) E rendelet tárgyi hatálya kiterjed:

a) minden olyan járműre, járműszerelvényre ( továbbiakban: jármű ) amelynek megengedett 
legnagyobb össztömege a 3,5 tonnát meghaladja.

b) a Súlykorlátozás - a táblán megjelölt 3,5 tonnánál nagyobb össztömegű járművel (jármű 
szerelvénnyel) közlekedni tilos - tábla közúti jelző táblák hatálya alá tartozó útszakaszokra 
történ behajtási engedélyek kiadásának és felhasználásának rendjére.

Személyi hatály
2.§.

 A rendelet személyi hatálya kiterjed minden olyan gépjármű-tulajdonosra és üzemeltetőre, 
aki  rendelkezik  3,5 tonna,  azaz  három  és  fél  tonnánál  nagyobb  össztömegű  járművel  és 
Miháld  község közigazgatási területén, súlykorlátozással érintett önkormányzati útra hajt be.
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Területi hatály
3.§.

(1)1 A rendelet tárgyi hatálya alá tartozó gépjárművel Miháld község közigazgatási területén 
a rendelet 1.sz. mellékletében felsorolt önkormányzati utakon közlekedni tilos.
(2) A megjelölt utakon a tilalmat a Súlykorlátozás - a táblán megjelölt 3,5 tonnánál nagyobb 
össztömegű járművel (járműszerelvénnyel) közlekedni tilos - tábla jelzi, melyet a KRESSZ 
szabályai szerint kell kihelyezni.

(3)  A (2) bekezdésben meghatározott súlykorlátozó tábla alá kivéve Miháld telephely vagy 
behajtási engedély kiegészítő táblát kell kihelyezni.

4.§.
 

(1) A Rendelet hatálya nem terjed ki a közfeladat ellátásának idejére:

a) a fegyveres erők, a rendőrség, a nemzetbiztonsági szolgálatok, a büntetés-végrehajtás, a 
tűz-,  polgári  és  katasztrófavédelem,  valamint  a  Vám-  és  Pénzügyőrség  szervezete  által 
üzemben tartott,
b) a katasztrófa elhárítást, -megelőzést és segítségnyújtást végző,
c) a műszaki és baleseti mentést ellátó,
d) a kommunális feladatot ellátó (ideértve a településtisztasági szolgáltatásokhoz, települési 
hulladékok kezeléséhez,  köztisztasági  tevékenységhez,  valamint  közüzemi  hibaelhárításhoz 
használt),
e) az út-, vasút- vagy közműépítést, illetve az út, vasút vagy közmű fenntartást, javítást vagy 
tisztítást végző,
f) a külön jogszabályban meghatározott postai szolgáltatást végző tehergépkocsira.

Az engedély kiadása
5.§.

(1) A Képviselő -testület az 1. §. szerinti engedélyek kiadására és használatuk
jogosultságának  felülvizsgálatára,  az  engedélyek  esetleges  visszavonására  vonatkozó 
hatáskört a polgármester gyakorolja az e rendeletben meghatározottak szerint.

(2) Az engedély mint határozat tartalmazza, hogy
a) mely járműre vonatkozik (forgalmi rendszámmal, ill. más azonosításra alkalmas módon),
b) a forgalmi engedélyben üzembentartóként,(tulajdonosként)  feltüntetett  személy nevét és 
lakóhelyét (székhelyét),
c) az engedély a Rendelet mely § - a, bekezdése, illetőleg pontja szerint került kiadásra, d) az 
engedély érvényességi idejét,
f) a súlykorlátozással érintett út, útszakasz meghatározását, amelyre az engedély érvényes,
g) a határozat törvényben meghatározott egyéb kötelező tartalmi elemeit. 
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Az engedély kiadásának feltételei
6. §. 

(1)  Az  engedély  kiadása  iránti  kérelmet  egy  adott  járműre  vonatkozóan,  a  jogosultság 
feltételeinek  egyidejű  igazolásával  a  jármű  üzembentartója,  (tulajdonosa),  valamint  az 
utóbbiak képviseletében eljáró személy nyújthat be. (A továbbiakban: kérelmező)

(2)  Engedély  egy  adott  járműre  adható  ki  a  Rendelet  által  előírt  feltételek  fennállásának 
megfelelő  igazolása  esetén.  Amennyiben  egy  kérelmező  több  járműre  vonatkozóan  kíván 
benyújtani engedély kiadása iránti kérelmet, úgy a kiadás feltételeinek fennállását mindegyik 
gépjárműre  vonatkozóan  külön  kell  igazolnia.  Megfelelő  igazolás  esetén  minden  járműre 
külön engedélyt kell kiadni.

(3) Az engedély kiadásának együttes feltétele a meghatározott napon történő egyszeri be-és 
kihajtásra történő engedély ( továbbiakban: eseti behajtási engedély) esetében:

a)  a járművel  a  kérelemben megjelölt  ingatlanhoz,  vagy onnan árut  szállítanak,  és  az áru 
szállítása, be- és kirakodása másként nem oldható meg és

b) A kérelemben megjelölt ingatlan kizárólag adott önkormányzati úton közelíthető meg.

(4)  A  (3)  bekezdésben  meghatározott  feltételek  fennállását  a  kérelmezőnek  kérelme 
benyújtásakor megfelelően igazolnia kell.

Az engedély megváltása
7. §.

(1) Az engedély kiadása iránti kérelemben pontosan meg kell jelölni azt a behajtási tilalom 
hatálya  alá  tartozó  utat,  útszakaszt,  valamint  azt  az  ingatlant,  amelyre  vonatkozóan  a 
kérelmező az engedély kiadását igényli.

(2)  Az ingatlan  pontos  meghatározásához  szükség van a  helyrajzi  szám,  vagy a házszám 
megadására.

(3)  Amennyiben  az  adott  helyrajzi  számon/házszámon  nyilvántartott  ingatlanra  a 
megközelítési lehetőségek számából adódóan több, a 3. §-ban foglalt súlykorlátozási tilalom 
vonatkozik,  a kérelemben pontosan meg kell  jelölni, hogy az adott  ingatlan tekintetében a 
kérelmező mely súlykorlátozási tilalommal érintett útszakaszra igényli az engedély kiadását.

(4) A kérelemben fel kell tüntetni a jármű hatósági jelzését (forgalmi rendszámát).
Amennyiben a járművet a vonatkozó jogszabályok szerint nem kell ellátni
hatósági jelzéssel, úgy azt más azonításra alkalmas módon kell meghatározni. Meg kell adni 
továbbá,  a  járműnek  a megengedett  legnagyobb  össztömegét,  valamint  azt,  hogy a  jármű 
közúti  közlekedés szabályairól  szóló 1/1975. (II.  5.) KPM-BM együttes rendelet  1. számú 
függelékének  II.  számú,  a  közúti  járművekkel  kapcsolatos  fogalomtára  szerint  mely 
járműkategóriába tartozik.
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Az engedély érvényességi ideje
8. §.

(1) Az engedély kiadható:

a) eseti behajtási engedély esetén meghatározott napon történő be -  és
kihajtásra,  engedély maximum negyedévre adható ki. 4 napnál hosszabb
időtartamra  szóló  behajtási  engedély  esetében  a  szomszédok  hozzájárulásának  beszerzése 
szükséges 60 méteres körzetben.

b) (2) Az engedély érvényét veszti, ha a 6.§ (3) bekezdésben foglalt kiadási feltétel 
érvényessége megszűnik.

8/A. §.

Az engedély díja

(1) A behajtási engedély díja az adott időszak és gépjármű össztömege alapján az alábbiak 
szerint kerül megállapításra:

Súlyidőszak 20 tonna alatti össztömegű 
gépjármű esetén

20 tonna feletti össztömegű 
gépjármű esetén

1 napra 2.000,- Ft/nap/gépjármű 4.000,- Ft/nap/gépjármű
4 napra 4.000,- Ft/nap/gépjármű 6.000,- Ft/nap/gépjármű
30 napra 45.000,- Ft/gépjármű 60.000,- Ft/gépjármű

 (2) Mentes  a  díjfizetési  kötelezettség  alól  azon jármű tulajdonosa/üzembetartója,   akinek 
Miháld   közigazgatási  területén  lévő  telephelye  kizárólag  a  súlykorlátozással  érintett 
önkormányzati tulajdonú utakon közelíthet meg.
(3) A díj mértékét évenként a költségvetési rendelet elfogadásakor vizsgálja felül az 
Önkormányzat.

(4) A behajtási engedély díját a Polgármesteri Hivatal házipénztárába kell befizetni. Az 
engedély kiadásának feltétele a kiszabott díj megfizetésének igazolása.

Az engedély felülvizsgálata és visszavonása
9. §. 

(1) Az engedély ellenőrzésére jogosult szervek (rendőrség, településőr )
kezdeményezésére a Polgármester az érvényes engedélyt felülvizsgálhatja és
amennyiben az indokolt, határozatával visszavonhatja.
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(2) Az (1) bekezdés szerinti jogkört a Polgármester akkor is gyakorolhatja, ha az engedély 
birtokosa  az  engedély  használatának  e  Rendeletben  foglalt  szabályait  időszakonként 
visszatérően, vagy súlyosan megszegi.

Az engedély használata
10. §. 

(1) Az engedély csak az abban meghatározott járművel való behajtásra használható fel, más 
járműre nem érvényes. Az eseti behajtási engedélyt a gépjármű vezetőjének jól látható helyen 
(pl: a szélvédőn) kell elhelyeznie.

(2) Az engedélyről bármilyen formában készített másolat nem használható fel. 
(3) A 6.  §.  (3) bekezdése alapján kiadott  engedély csak a ki-  és berakodáshoz feltétlenül 
szükséges ideig, a (4) pont alapján kiadott engedély csak az indokolható legrövidebb ideig 
jogosítja  fel  a  jármű  használóját  a  járművel  a  súlykorlátozással  érintett  területre  történő 
behajtásra.

A behajtási engedély összegének felhasználása
11. §. 

A tehergépkocsi-tulajdonos ill. üzemeltet által befizetett összeget a Polgármesteri Hivatal 
elkülönített számlán kezeli. Az Önkormányzat az éves költségvetésének elfogadásakor dönt a 
számlán lévő összeg útberuházási célú felhasználásáról.

Jogkövetkezmények
12. §.

 (1)  E  rendeletben  meghatározott  szabályok  megtartását  a  rendőrség  és  a  településőrrel 
ellenőrzi.

(2) E rendelet 1. §. a) pontjában és a 2-3.§-ában foglalt súlykorlátozást elrendelő szabályozás 
megsértése esetén a szabálysértők 30.000,- Forintig terjed bírsággal sújthatók.

Záró rendelkezések
13. §.

(1) A rendelet 2010. december  01 napján lép hatályba.

(2) Kihirdetéséről a helyben szokásos módon a körjegyző gondoskodik.

(3) A rendeletet 2011. január 1-jétől kell alkalmazni.

Mándó Tibor Szegedi Bernadett
Polgármester   körjegyző
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Záradék:

A rendelet kihirdetésre került:

Miháld, 2010.

Szegedi Bernadett
   körjegyző

1.sz. melléklet

3,5 tonna Súlykorlátozással érintett önkormányzati utak
Miháld község Önkormányzatának   számú rendeletéhez

Sorszám Utca elnevezése
1 Névtelen (173 hrsz-ú)
2 Névtelen ( 125 hrsz-ú)
3 Névtelen (28/2 hrsz-ú)
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Kérelem
A három  és fél tonnánál nagyobb össztömeg járművel a súlykorlátozással 

érintett önkormányzati útra történ behajtás engedélyezéséhez

A kérelmező
- neve: .
- címe: .
A gépjárm üzembentartójának/tulajdonosának
- neve: .
- címe: .
A gépjármű
- forgalmi rendszáma: .
- össztömege: .
- jármű -kategóriája: .

A kérelem benyújtásának indoka:

a) a járművel a kérelemben megjelölt ingatlanhoz, vagy onnan árut szállítanak, és az áru 
szállítása, be- és kirakodása másként nem oldható meg;
b) aA kérelemben megjelölt ingatlan kizárólag önkormányzati úton közelíthet meg

(A megfelel rész aláhúzandó!)
A behajtással érintett
- ingatlan megnevezése:
.
(pontos cím, hrsz.)
- útvonal meghatározása:
...
A behajtás tervezett időpontja, időtartama:
..
Kérelmező  jelen kérelem aláírásával tudomásul veszi, hogy a behajtás során az útban okozott 
károkért a polgári jog általános szabályai szerint kártérítési
kötelezettséggel tartozik!

Miháld, 20………..

Kérelmező

Figyelem!. Amennyiben egy kérelmez több járműre vonatkozóan kíván benyújtani engedély 
kiadása iránti kérelmet, úgy a kiadás feltételeinek fennállását mindegyik gépjárműre 
vonatkozóan külön kell igazolnia. Megfelel igazolás esetén minden járműre külön engedélyt 
kell kiadni.
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Miháld KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT Polgármestere
8825 Miháld, Fő út 2. (93) 567-012.

Szám:          /20.
Tárgy: Behajtási engedély

kiadása

H a t á r o z a t

A  ………………  (üzembentartó  neve)  ………………………….   (üzembentartó  címe) 
részére engedélyezem a forgalmi rendszámú/hatósági jelzés , …………. tonna össztömegű 
járművel a behajtást 20………………. –n az alábbi  útvonalon:

A polgármester hatósági határozata ellen a Képviselő -testülethez lehet 15 napon belül 
fellebbezést benyújtani.

I n d o k o l á s

Fenti kérelmez eseti behajtási engedély iránti kérelemmel fordult a Miháld községi 
Önkormányzat Polgármesteréhez.
Kérelmének jogszerűségét kellőképpen alátámasztotta, valamint az engedély díjának 
befizetését igazolta, mindezekre való tekintettel a rendelkező részben foglaltak szerint 
határoztam. 

Határozatomat a gépjárművek közlekedésének súlykorlátozásáról szóló  ……………..számú 
rendelet, a három  és fél tonnánál nagyobb össztömeg járművek Önkormányzati útra történ 
behajtási engedélyek kiadásának és felhasználásának rendjéről szóló számú önkormányzati 
rendelet
, valamint Ket.alapján hoztam meg.

Miháld, 20…………………. .

Mándó Tibor 
polgármester

A határozatot kapják:

1./ Kérelmező,
2./ Pénztár helyben,
3./ Irattár helyben.
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Belső ellenőrzési terv
2011.

Miháld

Ellenőrzendő 
folyamatok és 
szervezeti 
egységek

Az ellenőrzésre 
vonatkozó 
stratégia(ellenőrzés 
célja, módszere, tárgya, 
terjedelme, ellenőrzött 
időszak

Azonosított 
kockázati 
tényezők

Az 
ellenőrzés

típusa

Az 
ellenőrzés
ütemezése

Erőforrás 
szükségletek

1. Önkormányzat 
2009- 2010. évi 
külső és belső 
ellenőrzések 
utóellenőrzése

Cél: a megelőző években 
történt külső és belső 
ellenőrzések javaslataira 
történt intézkedések 
vizsgálata

Előző évek 
gyakorlata

utóellenőrzés     2011. 
június

6 revizori nap

Tárgya:  Intézkedési tervek 
és az azok alapján tett 
intézkedések dokumentációja
Időszak: 2009-2010. évek

Zalakomár, 2011. 10. 22.

                                                                                                   Készítette:

  
Könczöl Csaba
  
belső ellenőr
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